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Du har den 14. september 2007 i medfør af Landstingets Forretningsorden, § 36, stk. 1 
fremsendt spørgsmål til Landsstyret vedr. ansættelse af jagtbetjent i Ittoqqortoormiit 
kommune. I den anledning kan jeg afgive følgende svar. 

A. ”Begrundelse: 
Den 29. juni 2005 afsendte Ittoqqortoormiit Kommunea et brev til Direktoratet for Fiskeri 
og Fangst. I brevet står blandt andet følgende: 
 
”Kommunalbestyrelsen indstiller at der pr. 1, august 2005 etableres helårsjagtbetjentord-
ning i Ittoqqortoormiit med 40 timer pr. uge. Kommunalbestyrelsen begrunder sin indstil-
ling således: 
 
Moskusoksebestanden i Ittoqqortoormiit Kommunea indgår i verdens største moskusbe-
stand.  
Moskusoksebestanden bør genoptælles , og overvåges året igennem.  
Områdets øvrige dyreliv bør optælles og overvåges året igennem.  
De klimatiske forholds indvirkning på dyre- og planteliv bør registreres og overvåges.  
 
Kommunalbestyrelsen ser frem til en hurtig sagsbehandling og svar på henvendelsen.” 
 
• Jeg vil gerne udbede mig en kopi af Landsstyrets svar til Ittoqqortoormiit Kommunea. 

Hvis Landsstyret ikke har svaret på henvendelsen fra Ittoqqortoormiit Kommunea vil 
jeg have oplyst begrundelsen for det manglende svar.” 

Direktoratets svar vedlægges (Bilag 1-3). 

B. ”Den 16. marts 2006 afsendte Ittoqqortoormiit Kommunea et brev til Direktoratet for 
Fiskeri og Fangst. I brevet står blandt andet følgende: 
 
”Kommunalbestyrelsen skal ligeledes anmode om , at der bevilges midler til ansættelse 
af en helårsjagtbetjent i Ittoqqortoormiit Kommunea.” 
 
• Jeg vil gerne udbede mig en kopi af Landsstyrets svar til Ittoqqortoormiit Kommunea. 

Hvis Landsstyret ikke har svaret på henvendelsen fra Ittoqqortoormiit Kommunea vil 
jeg have oplyst begrundelsen for det manglende svar.” 

 
GFLK og Ittoqqortoormiit kommune aftalte telefonisk i efteråret 2006 en jagtbetjentdæk-
ning a 2 personer i perioden fra d. 1/11 til og med 31/12-06. Blandt andet blev der aftalt, 
at løn, beklædning, proviant samt tlf. udgifter ville blive dækket af GFLK/PAN’s budget, 
hvilket tilsammen udgjorde kr. 48.730,00. 
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C. ”Den 8. august 2007 afsendte Ittoqqortoormiit Kommunea en telefax til Direktoratet for 
Fiskeri og Fangst. I telefaxen står blandt andet følgende: 
 
”Periodevis jagtbetjentdækning i Ittoqqortoormiit Kommunea.  
  
Med henvisning til telefonisk samtale dags dato med kontorchef Ole Heinrich, fremsen-
des hermed ansøgning om bevilling til dækning af udgifter i forbindelse med ansættelse 
af jagtbetjent og assistent for jagtbetjent i perioden 10. august til 10. september 2007.” 
 
• Jeg vil gerne udbede mig en kopi af Landsstyrets svar til Ittoqqortoormiit Kommunea. 

Hvis Landsstyret ikke har svaret på henvendelsen fra Ittoqqortoormiit Kommunea vil 
jeg have oplyst begrundelsen for det manglende svar.” 

 
Direktoratets svar vedlægges (Bilag 4). 
 
D. ” 
• Endelig vil jeg bede Landsstyret om at tage stilling til om Landsstyret mener, at der er 

behov for en helårsansat jagtbetjent i Ittoqqortoormiit Kommunea?” 
 
Der henvises i den forbindelse til direktoratets svar til kommunens henvendelse af 29. 
juni 2005. 
 
Det kan i den forbindelse ligeledes til orientering meddeles at det af Redegørelse om 
Grønlands jagt- og fiskeribetjentordning afgivet i forbindelse med Landstingets forårs-
samling 2004 fremgår at Direktoratet for Fiskeri, Fangst og Landbrug i løbet af efteråret 
2002 besluttede, at jagtbetjentordningen i Ittoqqortoormiit kommune skulle nedlægges 
med henblik på bedre udnyttelse af de årlige bevillinger til fiskeri- og jagtbetjentordnin-
gen. Dengang blev det vurderet, at det ikke var nødvendigt med en jagtbetjentordning i 
Ittoqqortoormiit kommune hele året, blandt andet fordi de nedlagte fangsdyr i forhold til 
Vestkysten var så meget desto færre. I stedet blev det besluttet, at der skulle etableres 
en jagtbetjentordning i Kangaatsiaq kommune. 
 
Landsstyret finder stadig stadig ikke at der er grundlag for en helårlig jagtbetjentordning i 
Ittoqqortoormiit kommune.  
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
 
 

Finn Karlsen 
Landsstyremedlem for Fiskeri, Fangst & Landbrug 
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